
قاسم نبودی ببینی...
دو روز مانــده بــه ســالروز شــهادت 
قاســم  حــاج  ســپهبد  ســردار 
ســلیمانی، کاربــران فضــای مجازی 
منتشــر  مختلفــی   هشــتگ های 
کردند و بعد هم هشتگ انگلیسی 
#Soleimani  در فضــای مجــازی 
انتشــار  بــا  کاربــران  شــد.  ترنــد 
اشــعاری، یاد و خاطر ایشــان را زنده کرده و ارادت و علاقه خود را 
این گونه به سردارشــان ابراز کردند: »قبله باقی ســت، فقط قبله نما 
را کشــتند... بــه یــاد روزی کــه بگوییم قاســم نبــودی ببینی، قدس 
آزاد گشــته، قــدس آزاد گشــته... می نویســم برای تــو که جان یک 
ملــت بــودی، می نویســم برای تو که مــرد میدان بودی، می نویســم 
بــه نــام تو، بســم الله قاصــم الجباریــن... دوری ات را چه کمک یار 

سفر کرده من؟«

با جان و دل
در  بــرف  بــارش  بــا  و  پیــش  هفتــه 
بسیاری از نقاط کشور، عکس هایی 
منتشــر  ایرانــی  مرزبانــان  از  هــم 
شــد کــه در شــرایط ســخت و هوای 
برفی بــه انجام وظیفه مشــغول اند. 
دیــروز کاربــران، در تجلیــل از آن هــا 
نوشــتند:»اگه از کولبرهایــی که توی 
ســرما گیر می کنن می گید از این عزیزان هم که به خاطر امنیت 
ما توی این سرما هستن باید بگیم. واقعاً مدیون مرزبانان عزیزی 
هســتیم که با جون و دل در گرما و ســرما از مملکتمون مراقبت 
می کنن تا هیچ دشــمنی جرئت دســت درازی به خاک کشورمون 
رو نداشــته باشــه... هرچند این مرزبان ها روزهای ســختی رو در 
ســرما تحمــل می کنن ولی در آینده ایــن روزها از بهترین روزهای 

عمرشون خواهد شد«.

شاخ غول می شکنیم
صفحــه  در  ارتباطــات  وزیــر 
منتشــر  را  پســتی  خــود  مجــازی 
کار  پــای  نوشــت: »محکــم  و  کــرد 
ایســتادیم تا تبعیض در دسترسی 
بــه اینترنــت را کــم کنیــم و نعمــت 
کیفیــت  بهتریــن  بــا  رو  اینترنــت 
برســانیم  کشــور  از  جاهایــی  بــه 
کــه معلــوم شــود شــاخ غــول را هــم می شــود شکســت.امروز بــا 
ســردار ســعید محمد، برای تکمیل یک پروژه حیاتی در اســتان 
سیســتان و بلوچســتان توافق کردیم؛ به لطف خدا، با همکاری 
قــرارگاه خاتم الانبیــا هــزار و 197 کیلومتر فیبرنــوری برای تکمیل 
و تقویــت شــبکه زیرســاخت ارتباطــی سیســتان و بلوچســتان 
احــداث خواهیــم کــرد... منتظــر یــک تحــول بــزرگ در اینترنت 

سیســتان و بلوچستان باشید«. 

اگــر تصور می کنید ســاخت واکســن ایرانــی کرونا فقط 
در رســانه های خودمان غوغا به پا کرده اســت، ســخت 
در اشــتباهید! بلافاصله پس از انجام نخستین تست 
انســانی واکســن ایرانی کرونا، رســانه ها خارجی پر شــد 
از مطالبی درباره جدیدترین دستاورد علمی کشورمان. 
هرچنــد درابتــدا اغلــب موضع گیری هــا منفــی بــود و 
رسانه ها سعی می کردند با شک و تردید درباره واکسن 
ایرانی کرونا صحبت کنند اما خیلی زود اعتراف کردند 
واکســن ایرانــی کرونا، یک موفقیت کم نظیر بــرای ایران 

محسوب می شود. 

تقریباً 100 درصد»
آسوشــیتدپرس در نخســتین ســاعات پــس از تســت 
انســانی واکسن کرونا، در گزارشــی تردیدآمیز دراین باره 
نوشت:»گروه دارویی برکت در وب سایتش از سابقه در 
تولید انبوه آنتی بیوتیک ها و پنی ســیلین مطالبی آورده 
است اما سابقه ای از پژوهش درباره ویروس کرونا، نتایج 
کارآزمایی حیوانی یا سابقه قبلی تولید واکسن از هنگام 

بنیان گذاری این گروه در سال 199۵ وجود ندارد«.
ایــن رســانه آمریکایــی امــا حــالا و پس از گذشــت 
در  کرونــا،  واکســن  انســانی  تســت  از  روز  چنــد 
بــه موفقیــت تقریبــاً  گــزارش جدیــدی دراین بــاره 
1۰۰ درصــدی ایــران در تلقیــح واکســن های دوران 
اســت:»وجود  نوشــته  و  کــرده  اشــاره  کودکــی 
زیرســاخت های پزشــکی لازم در ایران ســبب شده 
مــردم از کشــورهای مجــاور اغلــب بــرای مراقبــت 
پزشــکی به ایران بیایند. بیمارســتان ها، پزشــکان و 
پرســتاران ایران به عنوان بهترین ها در کل منطقه 
خاورمیانه شــناخته شــده اند و ایران شبکه هایی از 
درمانگاه های دولتی از ســطح روســتاها تا شهرهای 
بــزرگ دارد. ایــن مراکــز، مراقبت هــای پزشــکی را با 

هزینه کم ارائه می دهند«.
ایــن خبرگزاری درباره خصوصیات واکســن ایرانی کرونا 
هم نوشته است:»واکسن »کووایران« اصطلاحاً واکسن 
غیرفعال شده است به این معنا که از ویروس کرونایی 
ساخته شده که با مواد شیمیایی ضعیف یا کشته شده 

است، مشابه نحوه ایمن سازی در مقابل فلج اطفال«.

الجزیره چه گفت؟»
الجزیره هم دیگر رسانه ای بود که پیش از انجام تست 
انســانی واکســن ایرانــی کرونــا، ضمن ارائــه توضیحات 
درباره آن، این طور به مقامات ایرانی طعنه زده بود:»البته 
1۵۰ هزار دز واکسن فایزر هم به وسیله خیران به ایرانیان 

اهدا شده است!«
این شــبکه خبــری اما حالا ضمن بازتــاب خبری انجام 
نخستین آزمایش انسانی واکسن کرونا در ایران، اعلام 
کرده اســت:»این آزمایش در حالی انجام شــد که ایران 
توانســته شــمار فوتی های ناشــی از کرونا را به کمترین 
میزان در ســه ماه برســاند و همچنین در حالی بوده که 
این کشــور با مشــکلات واردات میزان کافی واکســن به 

دلیل تحریم های آمریکا روبه رو است«.

از »رویترز« تا »ای بی سی«»
خبرگزاری »رویترز« دیگر رســانه ای بود که به تمجید از 

واکسن ایرانی کرونا پرداخت. 
این خبرگزاری با انتشار تصویری از دختر رئیس ستاد 
اجرایی فرمان امام)ره( که نخستین داوطلب این آزمایش 
بود، نوشــت:»در تلاش برای افزایش اعتماد عمومی به 
واکسن، نخســتین داوطلبان دریافت واکسن، مقامات 

این نهاد و دختر رئیس آن بودند«.
پایــگاه اینترنتــی شــبکه روســی »آرتــی« هــم نوشــت: 
داوطلبان در ایران نخستین دزهای واکسن تولید داخلی 

را روز سه شنبه دریافت کردند.
شــبکه »ای بی ســی نیوز« در این خصوص گزارش داد: 
نخستین مطالعه درباره ایمنی و اثربخشی واکسن کرونا 
در ایران آغاز شد و ده ها نفر قرار است این واکسن تولید 

داخلی را دریافت کنند.
»خبرگــزاری فرانســه« ضمن بازتــاب این رویــداد، درباره 
جزئیــات نوشــت:تلویزیون دولتــی ایــران تصاویــری از 
آزمایــش واکســن روی دو مرد و یــک زن در حضور وزیر 
بهداشــت و معــاون علمــی رئیس جمهور این کشــور را 

پخش کرد. 
ایــن خبرگــزاری در ادامــه بــه نقــل از رســانه های ایرانــی 
گزارش داد: این واکسن قرار است به ۵۶ داوطلب دیگر 
هم در دو نوبت به فاصله دو هفته تزریق شود و نتیجه 

۲۸ روز بعد از تزریق دوم اعلام خواهد شد. 
خبرگــزاری رســمی دولتی چین »شــینهوا« هــم از ورود 

واکسن ایرانی کرونا به فاز آزمایش انسانی خبر داد.

به دانشمندان ایرانی احترام می گذارم»
درحالی که رسانه های خارجی به تمجید از واکسن ایرانی 
کرونا پرداختند اما رســانه های ایرانی آن طرف آبی، همه 

تلاششان را در راستای خودزنی به کار بستند!
ایران اینترنشنال به جای پرداختن به جنبه های مختلف 
واکسن ایرانی، بحث ازدحام و عدم رعایت فاصله گذاری 
اجتماعــی را وســط کشــید و بــا انتشــار تصویــری از 
مراســم تست انسانی واکسن، تیتر زد:»رعایت نشدن 
فاصله گذاری اجتماعی در مراسم تست واکسن ایرانی 
کرونــا«. این رســانه حتی بــرای کمرنگ جلــوه دادن این 
دستاورد پزشکی، رونمایی از این واکسن را شتاب زده و 

برای فریب افکار عمومی خواند.
رادیو فردا هم دست گذاشت روی موضوعی حاشیه ای، 
یعنی نخستین داوطلب واکسن ایرانی کرونا که دختر 
رئیــس ســتاد اجرایــی فرمــان حضــرت امــام)ره( باشــد. 
هرچنــد تزریق نخســتین دز واکســن به یــک زن اگر در 
کشــور دیگری رخ می داد، رســانه ها از آن به عنوان نماد 
رعایت برابری زن و مرد سخن می گفتند، اما رادیو فردا 
دراین باره تیتر زد: »نخستین تست واکسن ایرانی کرونا 
روی یک زن انجام شد« تا به مخاطب القا کند از یک 

زن استفاده ابزاری شده است!
بــا وجــود همه این حواشــی اما همان طور کــه خواندید، 
دســتیابی دانشــمندان کشــورمان بــه فرمــول ســاخت 
واکســن کرونــا، حســابی جهــان را در شــوک فــرو بــرده 
است. در پایان توییت »علی هاشم«، خبرنگار الجزیره 
انگلیسی و ستون نویس پایگاه خبری »المانیتور« آمریکا 
درباره این موفقیت تاریخی را بخوانید:»احترام می گذارم 
بــه دانشــمندان ایرانــی که با وجود تحریم ها و فشــارها 
قادر به آغاز آزمایش های انسانی واکسن کووید19 خود 
هســتند. تنها چند کشــور در سراســر جهان به چنین 
مرحله ای رســیدند. مهم نیســت که آن ها موفق شــوند 
یا شکست بخورند، این شهامت ادامه دادن است که 

مهم است«.

بگیر و نگیرهای واکسن »فایزر«
نــه اینکــه فکــر کنیــد چــون واکســن 
ایرانــی کرونا رونمایی و تزریق شــده، 
می خواهیــم علیــه واکســن »فایــزر« 
در  حــرف  برایــش  یــا  بزنیــم  حــرف 
ادامــه  در  کــه  ســطرهایی  بیاوریــم. 
حدیث هایــی  و  حــرف  می خوانیــد 

اســت که خود غربی ها برای واکســن پرسروصدایشان در آورده اند و 
باشگاه خبرنگاران جوان آن ها را نقل کرده است.

تنها چند روز پس از توزیع واکسن کرونای متعلق به شرکت »فایزر« موارد 
متعددی از حساسیت و یک مورد ابتلا به کرونا دریافت کننده این واکسن 
گزارش شده است .به نوشته پایگاه اینترنتی »اخبار شبکه ۶«، با گذشت 
بیش از یک هفته از تزریق واکســن فایزر به یک پرســتار آمریکایی، وی 
همچنان از عوارض آن رنج می برد .روزنامه »نیویورک تایمز« پیشتر نوشته 
بود: دو پرستار در ایالت آلاسکای آمریکا به واکسن فایزر حساسیت نشان 
داده اند. یکی از این پرستارها که هیچ گونه سابقه حساسیت نداشته، تنها 

1۰ دقیقه پس از دریافت این واکسن دچار واکنش »آنافیلاکتیک« شد.
به نوشته این روزنامه، پیش از این نیز، مواردی از حساسیت و بروز عوارض 

جانبی در دریافت کنندگان واکسن فایزر در انگلیس گزارش شده است.
همچنین به نوشته نشریه »نیوزویک« چهار تن از اعضای کادر درمانی 
آلمان روز یکشــنبه پس از دریافت واکســن فایزر بســتری شــدند. بنا بر 
اعــلام مقام هــای منطقه فرپومرن-روگن آلمان، علت بســتری شــدن این 
اعضای کادر درمانی اشــتباه انســانی در زمینه میزان واکسن تزریقی بود 
 و آن ها پنج برابر بیشتر از حجم و میزان مورد نیاز در هر واکسن، واکسن 

فایزر-بیون تک دریافت کردند.
از ســوی دیگر، به نوشــته پایگاه اینترنتی شــبکه »ان بی ســی نیوز« یک 
پرستار آمریکایی ۴۵ ساله، تنها یک هفته پس از دریافت واکسن فایزر به 
ویروس کرونا مبتلا شده است. یک پزشک آمریکایی در توضیحی در این 
خصوص گفت: ابتلای فرد دریافت کننده واکسن کرونا پس از یک هفته 
امری طبیعی است زیرا ایمنی حاصل از این واکسن حدود دو هفته پس 
از تزریق آن به وجود می آید .به نوشته انِ بی سی نیوز، ابتلای این پرستار به 
ویروس کرونا پس از دریافت واکسن نشان می دهد توصیه کارشناسان در 
خصوص ادامه دادن به اقدامات پیشگیرانه از سوی شهروندان از جمله 
شســتن مرتب دســت ها، زدن ماســک و فاصله گذاری اجتماعی تا ســال 

آینده جدی است.
تأیید واکسن فایزر از سوی  »دونالد ترامپ« رئیس جمهور آمریکا و توزیع 
آن در این کشور در حالی انجام شده است که مقامات بهداشتی هشدار 

داده بودند بررسی های لازم روی این واکسن هنوز به پایان نرسیده اند.
تأییــد واکســن فایــزر در انگلیــس حتــی زودتــر از آمریکا صــورت گرفت و 
»آنتونی فائوچی« از مقامات گروه مقابله با ویروس کرونا در دولت آمریکا، 

آن را اقدامی عجولانه توصیف کرد.

 مجازآباد
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ورزشورزش
پشت پرده مزایده ساختمان فدراسیون توسط شستا

به مرگ گرفتند
تا به تب راضی شوند

»یدو«، »تک تیرانداز«، »گیج گاه« 
و »حکم تجدید نظر« در راه جشنواره

چهار رقیب جدید

 حسن جعفری در نخستین تجربه کارگردانی خود، ابراز عشق به سردار دل ها را در اینستاگرام روایت می کند

برافراشته شدن »پرچم های مجازی« جبهه مقاومت

چه خبره بابا؟!
فــؤاد آگاه:  تقریبــاً یکــی دو هفتــه پیــش 
بود. مشــغول کارم بودم و جز من دو نفر 
دیگــر از همــکاران هــم بــا رعایــت فاصله 
طرف تــر  آن  چنــد صندلــی  اجتماعــی، 
مشــغول بــه کار بودنــد. البتــه دروغ چــرا 
یک نفرشــان با گوشی اش مشغول بود و 
یکباره، بی اختیار فریاد زد: »اهَ... چه خبره 
بابا...مگه میشه؟!« فکر کردم حین بازی، 

گیم آور شده اما با همان صدای بلند و چهره متعجب ادامه داد: »آقا تازگی ها 
تاکسی اینترنتی گرفتین... قیمتا رو بدجوری بردن بالا...«. گفتم: خیلی وقته 
این جوریه... توی ســاعت های خاص...مســیرای خــاص... قیمت بالا می دن 
معمولاً. همکارم شاکی شد که: همین مسیر رو من هفته پیش پنج بار برای 
خانوم و بچه ها تاکسی گرفتم، همین ساعت ها... از 1۵ تومن بیشتر نشده اما 

الان می زنه 3۸ هزار تومن!
آن روز فکــر کــردم همــکارم یــا غلو می کند و یا اشــتباه کــرده، اما دیروز 
دیدم »ایسنا« نوشته بود: »گوش برُی تاکسی های اینترنتی با چاقوی 
آلــوده بــه کرونا«!... تاکســی های اینترنتی در ایران مثل بقیه کســب و 
کارهای نوپا، اول کارشــان بســیار مشــتری مدار و مخلص و چاکر مردم 
بودنــد امــا به تدریج که جــا افتادند، این مردم بیچاره هســتند که باید 
بــا هــر تصمیــم آن ها کنار بیایند و صدایشــان هم درنیایــد... بارزترین 
چهره چنین رفتاری، تعیین نرخ تاکسی های اینترنتی در هوای بارانی، 
ترافیک ســنگین و ایام خاص در گذشــته بود که در حدود یک ســال 
اخیر، جای خود را به قیمت های نجومی پس از شیوع ویروس کرونا و 
کمــی بعدتــر، نرخ های کاملاً غیرمنطقی پس از اعمال محدودیت های 
تردد شبانه و بامدادی داد. البته اینکه می گوییم »غیرمنطقی«، از نگاه 
مســافران اســت وگرنه احتمالاً راننده های تاکسی های اینترنتی خیلی 
هم راضی اند و راضی تر از مسافر و راننده، قطعاً شرکت هایی هستند 
کــه بــا راه انــدازی و اداره ایــن مجموعه ها به پول های خوبی رســیده اند. 
بــاز راننده هــا یــک کلاچ و ترمزی می گیرند و دنــده ای عوض می کنند و 
در سرما و گرما دارند زحمت می کشند و روزی حلال می خورند. بعید 
است مردم از کسب درآمد این قشر ناراحت باشند. اما درآمد نجومی 
صاحبان این شرکت ها چندان به مذاق مسافران و حتی خود راننده ها 

خوش نمی آید«. 
خلاصــه خواســتم بگویــم اگر شــما هم به تازگــی مجبور شــده اید برای 
مسیری که قبلاً 1۰ یا 1۵ هزار تومان کرایه اش بود، ۴۰ و یا حتی ۵۰ هزار 
تومــان بپردازیــد، از راننــدگان زحمتکــش تاکســی های اینترنتی دلگیر 
نشــوید، مشــکل جای دیگری است. مسئولان نظارتی هم که احتمالاً 

هوشیار و بیدارند و حواسشان به همه چیز هست!

جباری در گفت و گو با قدس:

 مربیان جوان هنوز 
کمکی به فوتبال نکرده اند

چه خبر؟

حکایت امروز

شهامتِ ایرانیشهامتِ ایرانی
رسانه های جهان در شوک 

نخستین تست انسانی »کووایران برکت«

استقلال با مظاهریاستقلال با مظاهری
درصدر ظاهر شددرصدر ظاهر شد

تک امتیاز با ارزش شهر خودرو در تبریز
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جواد رســتم زاده: هفتــه نهــم لیــگ برتــر عصر 
دیــروز با صدرنشــینی اســتقلال و توقــف تراکتور و 
شهرخودرو دنبال شد. استقلال در بازی 6 امتیازی 
بــا گل گهر خیلــی زود مواضع ژنرال را بمباران کرد 
و در همــان نیمــه اول دو گل زد و یــک پنالتــی هــم 
خــراب کرد. اشــتباه مرگبــار حقیقی پنالتــی اول را 
دقیقــه 6 بــه میهمان داد تا وریــا غفوری گل اول را 
بــه ثمــر برســاند. گل دوم را قایدی روی تیزهوشــی 
خــودش به ثمر رســاند .در این دقایق تیم گل گهر 
در ســردرگمی عجیبی تنها توپ لو می داد. نتیجه 
اینکــه آن هــا یک پنالتی دیگر را هم دوباره توســط 
حقیقــی تقدیــم اســتقلالی هــا کردنــد. روی ایــن 
صحنــه داور بــا حقیقــی مماشــت کــرد وگرنه باید 
اخــراج می شــد. وریــا برخــلاف دفعــه اول این توپ 
را بــه آســمان کوبیــد تــا دو تیم با همیــن نتیجه به 
رختکــن برونــد. نیمــه مربیــان اما نیمــه گل گهر و 
رشــید مظاهــری بــود. میزبان بــرای جبــران نتیجه 
انتحاری حمله می کرد و مظاهری یک تنه مقاوت 
می کــرد تــا ســرانجام دقیقــه 78 گل گهــری هــا از 
روی نقطه پنالتی توانســتند رشید را تسلیم کنند 
و توســط زنــده روح به گل برســند.در ادامه بازی با 
فرصت هایی که شــاکری و منشــا از دست دادند، 
این استقلال بود که موفق شد با نتیجه دو بر یک 
دســت پــر از ســیرجان برگــردد و با تفاضــل گل به 

صدر جدول برود.

تک امتیاز با ارزش شهرخودرو#
امــا در تبریــز هــم دو تیــم تراکتــور و شــهرخودرو در 
بــازی حســاس به مصاف هم رفتند کــه این بازی با 
نتیجــه صفــر بر صفر بــه اتمام رســید. در این بازی 
سعید جلالی راد روز خوبی را پشت سر گذاشت و 
توانست یک تنه مقابل حملات میزبان ایستادگی 
کنــد. در تبریــز تیــم رحمتــی نشــان داد کــه دارای 
اعتماد به نفس خوبی شده و احتمالاً در هفته های 
بعد بازی های بهتری از این تیم شاهد خواهیم بود.
شــهرخودرو درشــرایطی 9 امتیازی شــد که این تک 

امتیاز در ادامه لیگ خودش را نشان خواهد داد.

سایر بازی ها#
دو تیم نفت مسجدسلیمان و پیکان هم به مصاف 
هــم رفتنــد که پیکان با تک گل دقایق آخری فرزاد 
حاتمی با نتیجه یک بر صفر میزبانش را شکست 
داد و موقتــاً به رده چهارم جدول صعود کرد.فولاد 
هــم در خانــه موفــق شــد یک بــر صفر نســاجی را 

شکست دهد.

 پرسپولیس – ذوب آهن؛ #
جدال برای پیروزی

پرســپولیس و ذوب آهن عصر امروز و از ســاعت 
15 در ورزشــگاه آزادی برگزار کننده دیدار معوقه 
هفتــه ششــم لیــگ برتر خواهند بــود. به گزارش 
فــارس دیــدار جنجالــی و معوقــه پرســپولیس و 
ذوب آهن سرانجام قرار است امروز در ورزشگاه 
آزادی برگــزار شــود. ایــن بــازی طبــق برنامــه قرار 
بــود کــه پیــش از فینــال لیــگ قهرمانــان آســیا 
برگزار شود و در حالی که همه چیز برای برگزاری 

بــازی مهیا بود نیمه شــب این بــازی لغو و باعث 
اعتراض هر دو تیم شــد. حتی در برخی محافل 
صحبــت از برد 3 بر صفر پرســپولیس در کمیته 
هفتــه  پرســپولیس  آمــد.   میــان  بــه  انضباطــی 
گذشــته در قائمشــهر و در یــک مســابقه آبکــی 
از نســاجی یــک امتیــاز گرفــت تــا همچنــان تنها 
تیم بدون شکست لیگ برتر بماند. سرخپوشان 
بــدون مصــدوم به مصــاف ذوب آهنی می رود که 
هنــوز بــرد نداشــته اســت. ذوب آهــن کــه در رده 
یکی مانده به آخر جدول قرار گرفته بعید است 
بتواند اولین شکست را به سرخپوشان پایتخت 
تحمیــل کند. گرفتن یــک امتیاز از نایب قهرمان 
آســیا هــم برای شــاگرد رحمــان رضایــی می تواند 

یک برد محسوب شود.
پرســپولیس یــازده روز بعــد از این مســابقه باید به 
مصاف استقلال برود. پرسپولیس اگر در این بازی 
پیروز شــود شانس صعود 3 پله ای در جدول لیگ 
را دارد و جانشــین اســتقلال در رده چهارم جدول 

خواهــد شــد. البتــه پرســپولیس قبــل از دربی باید 
بــه مصاف ســپاهان هم برود ولی تــب و تاب دربی 
بیــن هــواداران و حتــی بازیکنــان تیم از حــالا رونق 

گرفته است.
ذوب آهــن اگــر در ایــن بــازی هــم بازنــده شــود 
شــرایط رحمــان رضایی ســخت تر از قبل خواهد 
شــد و شــاید ایــن مربــی بــه در خروجــی باشــگاه 
راهنمایــی شــود امــا در صورتی کــه بتوانــد اولیــن 
شکســت را بــه پرســپولیس تحمیــل کنــد خیلــی 
از تیم هــای لیگ از این برد ذوب آهن خوشــحال 

خواهند شد.
پرســپولیس با یــک گل خــورده قدرتمند ترین خط 
دفــاع لیــگ را هم در اختیار دارد هرچند در بخش 
گلزنی هنوز این تیم توفیق چندانی نداشته و فقط 
5 گل زده اســت و آرمــان رمضانــی و مهدی عبدی 
مهاجمان پرسپولیس هنوز گلی در لیگ نزده اند و 
شــاید ذوب آهن فرصت مناســبی برای آن ها باشد 

که پایشان به گل در لیگ بیستم باز شود.

تک امتیاز با ارزش شهر خودرو در تبریز

استقلال با مظاهری درصدر ظاهر شد

لاپورتا:می خواهیم رئال را 6 تایی کنیم!
لاپورتا دو هفته پیش در حرکتی عجیب و جالب یک بنر تبلیغاتی عظیم از 
خود را در 100 متری ورزشــگاه برنابئو نصب کرد. یک ســوی یک ســاختمان 
در منطقه چامارتین مادرید توســط این بنر اشــغال شــده و روی آن نوشــته 
شــده اســت: »دوست دارم دوباره ببینمت«. لاپورتا در حساب توییتر خود 
نیز نوشت: »سلام مادرید.«در دوران ریاست لاپورتا بارسلونا دو برد تاریخی 
2-3 در برنابئو و 5-0 در نوکمپ را جشن گرفت.لاپورتا گفت:» دوست دارم 

رئیس بارسا شوم و یک بار دیگر 6 گل به این تیم بزنیم«.

کومان: شانس زیادی برای قهرمانی نداریم
رونالد کومان تســاوی بارســا برابر ایبار را غیرمنصفانه می داند و گفت که 
غیبــت مســی را حــس کردند. او شانســی برای قهرمانــی تیمش هم قائل 
نیســت. کومــان در مــورد شــانس قهرمانی گفــت: »واقع بینانــه بخواهیم 
حرف بزنیم، باید بگویم که امکان قهرمانی شــدنمان دیگر بســیار دشــوار 
شــده، ولی چیزی غیرممکن نیســت. فاصله امتیازی با صدر جدول کمی 
نگران کننده اســت و اتلتیکو فصل خوبی را ســپری می کند. آن ها خوب و 

قدرتمندند و بسیار کم گل دریافت می کنند«.

اعتراض سیمئونه به رأی جنجالی
چندی پیش اتحادیه فوتبال انگلیس اعلام کرد »کئیران تریپیه« در سال 2019 و 
هنگام انتقال از تاتنهام به اتلتیکو مادرید قوانین مربوط به شرط بندی را نقض 
کــرده و بــه همیــن خاطر با جریمــه 70 هزار پوندی و مهم تــر از آن محرومیت 10 
هفته ای روبه رو شده است.با توجه به این محرومیت مدافع انگلیسی او 12 بازی 
اتلتیکــو مادریــد را از دســت داد.ســیمئونه گفت: » ما فکر می کنیم کــه این رأی 
ناعادلانه اســت و امیدواریم به خاطر خســارتی که به اتلتیکومادرید وارد شــده 

قابل تجدید نظر باشد. اتلتیکو مادرید هیچ ربطی به این قضیه نداشته است«.

مقصد عجیب برای اریکسن
شاید کمتر کسی گمان می کرد که کریستین اریکسن با چنین وضعیتی 
در اینتر روبه رو شود، هافبک دانمارکی نتوانست دقایق زیادی در ترکیب 
نراتــزوری حضــور پیــدا کنــد.در ایــن بیــن گفته می شــود که بعــد از اخراج 
تومــاس توخــل از پــاری ســن ژرمــن و روی کار آمــدن احتمالی مائوریســیو 
پوچتینو، این آرژانتینی علاقه زیادی به همکاری دوباره با اریکسن دارد و 
اصلاً بعید نیست که این بازیکن راهی پارک دو پرنس شود.از وستهام هم 

به عنوان مشتری جدید او نام برده می شود.

حمیدرضاعرب: مجتبی جبــاری این روزهــا درحال 
گذرانــدن کلاس هــای تکمیلــی مربیگــری اســت. او 
درحالی که انتظار می کشــد مــدرک مربیگری درجه 
A خود را از فدراســیون فوتبال دریافت کند، چشــم 
از حضــور در کلاس های متعــدد علمی برنمی دارد. 
جبــاری حــالا حالا هــا بــه دنبــال یادگیــری اســت و 

می خواهد با علم کافی وارد عرصه مربیگری شود.

مدت هاست در حال گذراندن کلاس های متعدد س
مربیگــری هســتی. دلیــل اینکــه به یادگیــری اصرار 

داری چیست؟
چــون هنوز خودم را درشــرایطی نمی بینیم 
کــه بتوانم از پــس خواســته های بازیکنان 
و مدیران باشــگاه ها برآیم. به همین دلیل 

تلاش می کنم بیشتر یاد بگیرم.
-اما درعین حال بســیاری از مربیان جوان 

وارد لیــگ برتــر شــده اند که البتــه بازخورد 
حضور آن هــا چندان هم مثبت 

نبوده است.
آن  بازخــورد  می بینیــد  اگــر 
چیــزی نیســت کــه انتظــار 
ایــن  دلیــل  بــه  داریــد 
اســت کــه آن هــا خــوب یاد 
نگرفته انــد و از تجربه کافی 
بی بهره انــد. من هــم با این 
موضوع موافقم که مربیان 
جوان هنوز نتوانســته اند 
تأثیرگــذاری عمیقــی روی 
فوتبال ما داشــته باشــند. 

هنــوز می بینــم کــه ســبک 
رفتــار مربیان جــوان مانند 
فوتبــال  قدیمــی  مربیــان 
ایران است. حتی پایین تر. 

در شــیوه فنــی تیم هــا هــم 
تفاوت آن چنانی مشــاهده 

نمی شــود. دلیلــش این اســت 
که ســبک های جدید وارد فوتبال 
ایران نشــده است و مربیان جوان 

از علم کافی برخوردار نیستند.

این رویه به فوتبال ایران لطمه خواهد زد؟س
قطعــاً لطمــه می زنــد وفوتبال مــا را در آینــده ای نه 
چنــدان دور بــا مشــکلات بــزرگ مواجــه می کنــد. 
آن هایــی کــه تصمیــم گرفتند بســاط مربیان خوب 
خارجــی از فوتبــال ایــران برچیــده شــود الان بایــد 
پاســخگوی رفتــار و تصمیــم خــود باشــند. فوتبــال 
مــا بــدون مربیان خارجی به خصــوص مربیانی که 
در ســطح اول فوتبال جهــان بوده اند درجا می زند 
وحتــی ممکــن اســت دچــار عقــب رفــت شــدید 
شــود. شــما نــگاه کنیــد بــه ســبک بــازی تیم هــای 
لیــگ برتــر. آیــا چیــزی بــه فوتبال مــا اضافه 
شــده؟ البتــه مــن مخالــف ورود مربیــان 
جــوان نیســتم امــا مربیانــی کــه از علم 
کافــی برخــوردار باشــند وروح فوتبال را 
بشناسند. در فوتبال اروپا مربیان جوان 
موفــق می شــوند بــه ایــن دلیــل کــه روح 
فوتبــال را خوب می شناســند اما تعالیم 
فوتبالی درایران کامل نیســت 
و بعضی هــا فکــر می کننــد 
صرفــاً نشســتن پای درس 
اســاتید کافی اســت. من 
اعتقــاد دارم بایــد علــوم 
دیگــر را هــم آموخت تا 

کامل شد.

شنیدیم از استقلال س
بــه تو پیشــنهاد شــده. 

این خبر صحت دارد؟
نه، درست نیست. من 
بــرای  هیــچ پیشــنهادی 
اســتقلال  در  مربیگــری 
نــدارم و درحــال حاضــر 
تکمیــل  دنبــال  بــه 
دوره هــای مربیگــری زیر 
هســتم.  اســاتید  نظــر 
نهایــی  تــا  دارم  اعتقــاد 
شــدن دوره های آموزشــی باید 
صبــر کنــم و بعد از آن تصمیم 

بگیرم.

کمیل قاسمی، دارنده دو مدال المپیک در سنگین وزن 
کشــتی آزاد کــه به خاطر دوپینــگ رقبایش در المپیک 
لنــدن مــدال برنزش به طلا تبدیل شــده، مهمان برنامه 
فرمــول یــک بــود. او دربــاره دوپینــگ گســترده روس ها 
گفت: مثبت شدن نمونه های دوپینگ ورزشکاران روسی 
و کشــورهای اطراف آن نشــان می دهد که آن ها  هفت، 
هشت سال از علم دوپینگ دنیا جلو هستند. البته از 
طرف دیگر این موضوع نشان از نفوذ روس ها در ورزش 

دنیا دارد.

تغییر مسیر زندگی با مدال طلا#
وی دربــاره اینکــه چقــدر تفــاوت گرفتــن مــدال طلای 
المپیک در همان زمان مســابقه و با الان وجود دارد، 
افــزود: قطعــاً گرفتــن مــدال در آن جــو خیلــی تفاوت 
داشت. من دو بار رفتن روی سکوی المپیک را تجربه 
کردم و به نظرم یک حس وصف ناشــدنی اســت، اما 
گرفتــن مــدال طــلا و ایســتادن روی ســکوی قهرمانی 

حــس دیگــری دارد. حتی گرفتن 
طلای المپیک در سال 2012 
می توانســت مسیر زندگی 

مــرا هــم تغییــر دهــد. بــا 
ایــن حال طــلای المپیک 
هــر زمانی که باشــد، مهم 
اســت و در تاریــخ ثبــت 

می شود.

حقوق ناچیز#
ملی پوش سابق کشتی آزاد درباره جوایز قهرمانان 
عنــوان کــرد: در هــر دوره المپیک چهار ســال یک 
بــار برگــزار می شــود، شــاید مــدال آوران بــه انــدازه 
انگشــتان دو دســت هــم نباشــند. در المپیک ریو 
از 80 میلیــون ایرانــی فقــط هشــت نفــر بودیــم که 
توانســتیم روی ســکو برویــم. حتی به نظــرم جایزه 
300 سکه ای برای قهرمان المپیک هم کافی نبود؛ 
نســبت به زحماتی که چهار ســال متحمل شــده. 
مــن بــه خاطر برنــز المپیک لندن 600 هــزار تومان 
حقــوق می گیــرم کــه آن را هــم گاهــی اوقــات واریز 

نمی کنند.

دلیل اصلی خداحافظی#
وی درباره دلیل خداحافظی اش توضیح داد: دست 
روی دلــم گذاشــتید. یکــی از دلایــل خداحافظــی 
کردنــم شــاید همین باشــد. من مســیر حرفــه ای را 
رفتم و دو المپیک را ســپری کردم و می دانم مســیر 
افتخارآفرینی چقدر سخت است. بالاترین افتخار 
برای ما طلای المپیک است و ورزشکار باید سختی 

زیادی تحمل کند.

اقدام خیر خواهانه#
کمیل قاســمی دربــاره اقدامات خیرخواهانــه خود در 
کنــار رســول خــادم گفــت: رســول خــادم ســعی 
می کند در ســایه کارهایش را انجام دهد، 
امــا تأثیرگــذار اســت. مدتی می شــود 
که به روســتاهای محروم کشــورمان 
خدمت رسانی می کنیم. از سیل 
گلســتان شــروع شــد و مســیر 
ادامــه دار بوده اســت. در این 
مسیر چند تن از هنرمندان 
موسیقی هم ما را حمایت 
می کنند و به اســتان های 
سیســتان و بلوچســتان، 
خوزستان و خراسان رضوی 
و روســتاهای مــرزی رفتیــم و 

خدماتی را انجام دادیم.

جباری در گفت و گو با قدس:

 مربیان جوان هنوز 
کمکی به فوتبال نکرده اند

طلای لندن را همان جا می گرفتم، مسیر زندگی ام عوض می شد

قاسمی:   قهرمانی المپیکم
 600 هزار تومان حقوق داشت

مصاحبه کوتاه

 فاتی: در حدی نیستم 
کسی را نصیحت کنم

آنسو فاتی در فصل جدید مسابقات و زیر نظر سرمربی 
هلنــدی بارســلونا رونالــد کومان بــه یک مهــره اصلی در 
ترکیب بلوگرانا تبدیل شد. او همچنین در دیدار حساس 
مقابــل رئــال مادریــد نیز موفق به گلزنی شــد تا علاوه بر 
ادامه درخشش خود به جوان ترین گلزن تاریخ رقابت های 
ال کلاســیکو تبدیل شــده باشــد. با وجود اینکه فاتی در 
ایــن فصــل بــه یک فرم فوق العاده رســیده بــود، اما یک 
بدشانســی بســیار بــزرگ بــه ســراغ این پدیــده جوان 
باشــگاه بارســلونا آمــد و در جریــان دیــدار برابر رئال 

بتیس به شدت دچار مصدومیت شد؛ اتفاقی که 
سبب دوری چندین ماهه این بازیکن از میادین 
شــده است. فاتی در جدیدترین مصاحبه خود 
با پرسشــی در مورد توصیه به بازیکنان جوان 
روبه رو شد و پاسخ جالبی هم داد:» من هنوز 
در حدی نیستم که بتوانم کسی را نصیحت 
کنم. خودم همچنان باید چیزهایی جدید یاد 
بگیرم اما اگر چیزی بخواهم بگویم این است 

که از فوتبال بازی کردنشان لذت ببرند«.
فاتی در مورد لاماسیا  بارسلونا و اهمیت این 

آکادمــی فوتبال گفت: »برای مــن و خانواده ام، 
لاماسیا بسیار مهم است. من و هر دو برادرم چه 

به عنوان فوتبالیســت و چه از لحاظ شخصیتی 
در لاماسیا رشد کرده ایم. این مهم با کمک کارکنان و 

مربیان حاصل شده است«.

سینا حسینی: داســتان اختلاف مالــی میان فدراسیون 
فوتبال و هولدینگ شســتا با اقدام قانونی این شــرکت 
وابســته به ســازمان تأمین اجتماعــی وارد فاز جدیدی 
شــد. البتــه اقــدام حقوقــی شســتا علیــه فدراســیون 
فوتبــال اتفــاق جدیــدی نیســت، ولــی ماجــرای آگهــی 
فروش ســاختمان فدراســیون و درج مزایــده فروش این 
ســاختمان در روزنامه رســمی کشــور باعث شد هجمه 
سنگینی علیه مدیریت فدراسیون فوتبال به راه بیفتد.

تسویه ریالی#
اختــلاف عمــده در ایــن پرونــده از آنجا شــروع شــد که 
مســئولان فدراســیون برخــلاف تعهــدات ابتدایی خود 
تلاش داشــتند فرایند تســویه حســاب با شســتا را به 
شــکلی ریالــی انجام دهند، اما طرف قــرض دهنده زیر 
بار این اتفاق نمی رفت؛ چون از همان ابتدای به ساکن 
توافــق کــرده بودنــد کــه پــول قــرض داده شــده بایــد به 

صورت ارزی پرداخت شود.

پرداخت 9 میلیاردی#
بازتــاب فــوق العــاده ایــن خبر در رســانه هــای داخلی و 
خارجی ســبب شــد مدیر حقوقی فدراسیون صبح روز 
چهارشنبه در تلویزیون حضور پیدا کند و مدعی شود 
فقــط 9 میلیارد از بدهی شــرکت شســتا باقــی مانده و 

فدراسیون حدود 16 میلیارد از بدهی به این مجموعه را 
پرداخت کرده است! با پخش توضیحات فغان پور این 
پرســش مطرح شــد که آیا شستا با وجود دریافت پول 
اقدام به انتشار آگهی فروش ساختمان سئول جنوبی 

کرده است؟
خیلــی زودتــر از آنچــه تصــور می رفــت روابــط عمومــی 
شســتا این ادعا را رد کرد و توضیحات دقیقی را در این 
ارتباط منتشر و تأکید کرد فدراسیون فوتبال می تواند با 
پرداخــت بدهــی ارزی خود ایــن پرونده را مختومه اعلام 

کنــد، امــا تــا بــه امــروز ایــن اتفــاق رخ نداده و مشــخص 
نیســت مدیــر حقوقی فدراســیون رقم 9 میلیــارد بدهی 
باقیمانده را بر اساس کدام محاسبات اعلام کرده است!
حسن محمدی در گفت وگو با تسنیم گفت: ما 2میلیون 
یــورو به فدراســیون فوتبال پرداخت کردیــم و از آن ها چک 
ارزی گرفتیم. ریال ندادیم که ریال بگیریم و بازگرداندن پول 
هم یک سیر طبیعی و مشخص دارد. این پول سهامداران 
است و ما نمی توانیم از طرف چند میلیون سهامدار شستا 
تصمیم بگیریم و برعکس باید پیگیر مطالبات آن ها باشیم.

وقت خریدن وزیر برای فدراسیون#
در همیــن حــال برخــی گمانــه زنی هــا حکایــت از ایــن 
و  اســتقلال  باشــگاه  دو  ســاختمان های  کــه  داشــت 
پرســپولیس هــم بــه همین اتفــاق گرفتار می شــوند که 
مدیر حقوقی وزارت ورزش و جوانان این خبر را تکذیب 
کــرد و مدعی شــد مالکیت ســاختمان های دو باشــگاه 
اســتقلال و پرســپولیس در اختیار باشــگاه های مذکور 

است و هیچ خطری آن ها را تهدید نمی کند.
امــا ســوال اینجاســت کــه در نهایــت چــه اتفاقــی بــرای 
فدراسیون فوتبال رخ خواهد داد، منابع خبری نزدیک به 
وزارت ورزش مدعی شدند باوجود اینکه مسئولان ارشد 
وزارت ورزش تمایلــی بــه دخالــت در این پرونــده ندارند، 
امــا با توجه به شــرایط حســاس فوتبال ایــران و برگزاری 
انتخابات فدراسیون فوتبال در آخرین ماه سال احتمال 
دارد وزیر ورزش و جوانان با مدیر شرکت سرمایه گذاری 
شســتا مذاکراتــی را انجــام دهد تا بتواند از شســتا برای 
فوتبال اندکی وقت بگیرد تا تکلیف بدهی روشن شود و 
مجموعه مدیریت جدید فدراسیون بتواند این بدهی را 
پرداخت کند. از آنجا که در اطلاعیه شستا هم صراحتاً 
عنوان شده فعلاً قصد فروش این ساختمان وجود ندارد، 
به نظر می رسد مجموعه شستا به دنبال وصول بدهی 
ارزی خود این اقدام را انجام داده تا بتواند به عنوان یک 

اهرم فشار طلب خود را وصول کند.

امین غلام نژاد: روملو لوکاکو بعد از سپری کردن سه فصل 
نه چندان فوق العاده در منچستریونایتد، در ترکیب اینتر و 
ســری آ تولدی دوباره یافته و به یکی از بهترین مهاجمان 
دنیای فوتبال تبدیل شده است. قرارداد این بازیکن با اینتر 
پنج ساله است و این باشگاه ایتالیایی برای خرید 
جدید خود 75 میلیون پوند پرداخت کرد تا 
گران ترین خرید این باشــگاه لقب بگیرد.
حالا روملو لوکاکو در مصاحبه ای مدعی 
شــد از مسئولیت خود در ترکیب اینتر 
آگاه بوده و از همان ابتدا متوجه شــده 
می توانــد زوج خوبــی در کنــار لائوتارو 

مارتینز طراحی کند.

رویکرد متفاوت در ایتالیا#
روملــو لوکاکــو گفــت: »در ایتالیا فقط 
پیــروز شــدن اهمیــت دارد و این تنها 
هدفی است که هنگام ورود به زمین به 
آن فکر می کنم. رویکرد فوتبال در ســری 
آ در مقایسه با انگلیس کاملاً متفاوت است. در 
ایتالیا توجه فراوانی به جنبه تاکتیکی شده و این من 
را ملــزم می کنــد که هرگز اشــتباه نکنم، نــه در هنگام 
حرکــت و نــه در موقعیت یابی. او در مورد مشــارکت 
با لائوتارو مارتینز هم گفت »قبل از انتقال به اینتر 
چند مسابقه از این تیم را دیدم و با تماشای نحوه 

حرکت و سبک بازی لائوتارو فوراً متوجه شدم همکاری درخشانی 
بین ما ایجاد می شود. گاهی اوقات او در کانون توجه است و برخی 
اوقــات من.اگــر هــر دو ما این مســئولیت را درک کــرده و بپذیریم، 
همه چیز خوب خواهد شد. من از مسئولیتی که دارم آگاه بوده و 
بنابراین حق گله کردن ندارم؛ زیرا این کار بلافاصله تاثیری منفی 
روی گروه می گذارد. اینتر نیاز به رهبرانی در این زمینه مانند من، 
آرتورو ویدال، نیکولو بارلا یا الکسیس سانچز دارد. فقط با چنین 
نگرشــی می توانید تیم را متحول کرده و جریان یک بازی را زیر و 

رو کنیم«.

ارتباط با کونته#
ایــن بازیکــن در اواخر فصل قبــل در یونایتد اضافه وزن زیادی 
پیدا کرد و وزن او به 10۴ کیلوگرم رســید و نتوانســت عملکرد 
خوبــی در ایــن تیــم ارائــه کنــد. کونتــه کــه از مدت ها قبــل این 
بازیکن را زیر نظر داشته رژیم غذایی سختی را برای او در نظر 
گرفت.او درباره این این رژیم می گوید: تا مدت ها فقط گوشت 
بوقلمون، مرغ و سبزیجات در رژیم غذایی من بود و از خوردن 
هرگونه غذای سرخ کردنی، موزارلا و نوشیدنی های الکلی منع 
شــده بود. روزهای ســختی بود ولی ارزشــش را داشــت. لوکاکو 
ضمن تشــکر از حمایت های همیشــگی کونته می گوید: کونته 
بــرای مــن یــک رهبــر، پــدر و فردی اســت کــه مرا خیلــی خوب 
می فهمــد. در مقابــل مــن هــم او را  خوب می فهــم. بازی کردن 
بــرای کونتــه بــرای من اوج آرزو اســت. ما همچنان نیاز به بهتر 

شدن داریم و کونته بهترین فرد برای پیشرفت اینتر است.

وست برامویچ دیروز در خانه خود به مصاف لیدز رفت و با نتیجه 
تحقیرآمیز 5-0 شکست خورد. گری لینه کر بعد از این شکست 
وست برام که دو روز بعد از تساوی 1-1 این تیم مقابل لیورپول اتفاق 
افتاد فرصت را مناســب دید تا به ســم آلردایس ســرمربی وســت 
برامویــچ بــه خاطر اظهاراتش بعد از تســاوی مقابل لیورپول طعنه 
بزند و در حساب توییتری خود نوشت:»یک گل عالی دیگر از لیدز. 
آن ها حالا تا دقیقه سی و پنج 3-0 از وست برامویچ جلو هستند. 

بیگ سم حق دارد، کلوپ نمی توانست چنین کاری بکند«.

»تموم کردن ســال ۲0۲0 درســت حسابی بود. شُکرت«این پیغام 
امیر عابدزاده دروازه بان لژیونر کشــورمان در پرتغال اســت. پســر 
احمدرضا عابدزاده در سال ۲0۲0 که تمام شد به دوران بلوغ خود 
از نظر فنی رسید وعلاوه بر رکورددار شدن در کلین شیت در لیگ 
پرتغــال موفــق شــد بــه دروزاه بــان اول تیم ملی هم تبدیل شــود. 
۲0۲0 برای امیرعابدزاده پر از موفقیت بود که نام او را بر سر زبان 
ها انداخت.او پنالتی گرفت ،کلین شــیت کرد و در خیلی از بازی 

ها مانع از شکست سنگین تیمش شد.

امیر عابدزادهگری لینه کر
»کسی نمی تواند جلو درخشش طارمی را بگیرد! تیم پورتو در 
شبی که مهدی طارمی مهاجم ایرانی اش دو گل به ثمر رساند، 
بــه پیروزی رســید و به روند بردهای خــود ادامه داد.«این متنی 
است که قسمت فارسی سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا برای 
درخشــش مهدی طارمی با عکس این بازیکن در لباس پورتو 
منتشــر کرده اســت. مهــدی طارمی ایــن روزها درخشــان ترین 
بازیکــن آســیایی در فوتبــال اروپــا اســت که با گلزنی هــای خود 

نگاه ها را نسبت به فوتبال این قاره تغییر داده است.

منچستریونایتد با گل ثانیه های پایانی مارکوس راشفورد موفق 
به کسب پیروزی برابر ولورهمپتون و رسیدن به فاصله دو امتیازی 
لیورپول صدرنشین شد. اینستاگرام باشگاه منچستریونایتد با 
عکســی از سولسشــیر به نقل از او نوشت: »این گروه ذهنیت 
برنــده ســازی را ایجاد کرده انــد. ما در این فصل چند بار این کار 
را انجام داده ایم. وقتی این امر به یک عادت تبدیل می شــود ، 
چیزی است که از آن لذت می برید«. منچستر سال ۲0۲0 را با 
پیروزی پشت سر گذاشت و در سال جدید به دنبال جام است.

AFC منچستریونایتد

پشت پرده مزایده ساختمان فدراسیون توسط شستا

به مرگ گرفتند تا به تب راضی شوند

ضد  حمله

هفته چهارم لیگ برتر فوتسال
 کوثر اصفهان 

پلی برای صدرنشینی فرش آرا
هفتــه چهارم لیگ برتر فوتســال کشــورمان عصر فردا با برگــزاری 6 
مسابقه  و به صورت همزمان از ساعت 15:30 در شهر های مختلف 
کشور برگزار می شود. در هفته چهارم رقابت های لیگ برتر تیم های 
اهــورای بهبهــان و ایمــان شــیراز بــازی نداشــته و با قرعه اســتراحت 
رو بــه رو شــده انــد. امــا در گــروه دوم ایــن رقابت ها فــرش آرا نماینده 
خوب خراسان رضوی در سالن بهشتی میزبان کوثر اصفهان است. 
شاگردان مرتضایی که این فصل را به خوبی آغاز کرده اند و تا اینجای 
کار نتایج فوق العاده ای نیز کســب کرده اند در چهارمین بازی خود 
باید از کوثری میزبانی کنند که از ســه بازی گذشــته خود تنها یک 
پیروزی بدست آورده و اگر فرش آرایی ها این تیم را با نتیجه پر گل 
شکست دهند، می  توانند در پایان بازی های این هفته به صدرجدول 

گروه ب برسند.
جمعه 1۲ دی

کراپ الوند گیتی پسند - 
شهید منصوری-شهروند ساری

مقاومت البرز-فردوس قم
مس سونگون-راگا

-حفاری اهواز سن ایچ ساوه 
فرش آرا-کوثر اصفهان

دوری هشت هفته ای مسلمان از میادین 
محســن مســلمان هافبک بازیساز تیم فوتبال ســایپا در بازی برابر 
صنعــت نفــت آبــادان از ناحیه همســترینگ مصدوم شــد. بعد از 
گرفتــن MRI از پــای مصــدوم مشــخص شــد که همســترینگ این 
بازیکن دچار پارگی شده و به همین خاطر او 6 تا 8 هفته از میادین 
فوتبال دور خواهد بود. با این حال کادر پزشکی سایپا در تلاش است 
تا با توجه به نیاز این تیم به مسلمان، هافبک نارنجی پوشان را زودتر 

از این مدت آماده حضور در میادین کند.

 گل محمدی: توافق مخفیانه با رسن 
شأن پرسپولیس را زیر سوال برد

یحیــی گل محمــدی در گفت و گــو بــا برنامــه فرمــول یــک دربــاره 
ناراحتی اش به دلیل جدایی بشار رسن از پرسپولیس اظهار کرد: 
درباره این موضوع زیاد صحبت کردم اما هیچ وقت برای من قابل 
درک نیســت بــدون اجازه ســرمربی یک بازیکــن از تیم جدا یا به 

آن اضافه شود.
وی افزود: اگر از ابتدا می دانستم قرار است چنین اتفاقی بیفتد 
جلویــش را می گرفتــم. بــا رســن توافــق مخفیانــه کردنــد کــه فکــر 
می کنم با این اقدام شــأن و شــخصیت باشگاه پرسپولیس را زیر 

سوال بردند. بیانیه 15 بندی هم توجیهی برای کار بدشان بود.

3 امتیاز شیرین پورتو با دبل طارمی
در آخرین بازی از هفته یازدهم رقابت های لیگ برتر فوتبال پرتغال، 
بامداد دیروز تیم فوتبال پورتو در حضور مهاجم ایرانی خود میهمان 
تیــم ویتوریــا گیمــارش بود و موفق شــد با نتیجه 3 بر 2 پیروز شــود. 
طارمی که در ترکیب اصلی پورتو به میدان رفته بود، در هر دو نیمه 
بــازی دروازه تیــم ویتوریــا را باز کرد. او گل نخســت خــود را در دقیقه 
۴7 به ثمر رساند تا بازی را برای پورتویی که در دقیقه 7 دروازه اش باز 
شده بود به تساوی بکشاند. طارمی دومین گل خود را در دقیقه 65 
و سه دقیقه پس از گل دوم حریف به ثمر رساند تا بار دیگر تیمش 
را از شکست نجات دهد. در نهایت لوئیز دیاز در دقیقه 80 بازگشت 
پورتو را تکمیل کرد و با زدن گل سوم، سه امتیاز این بازی را برای تیم 

میهمان به ارمغان آورد. 

 رحمان رضایی: 
بازی سختی برابر پرسپولیس داریم

رحمان رضایی درباره دیدار تیمش برابر پرســپولیس اظهار کرد: بازی 
سختی داریم و پرسپولیس هم بعد از فینال لیگ قهرمانان به لیگ 
برگشــته اســت. ما یک هفته اســت بازی نکردیم و بعد برابر گل گهر 
بازی کردیم که بازی خوبی به نمایش نگذاشتیم. وی افزود: پرسپولیس 
هم خوب اســتراحت کرده اســت و شــرایط خوبی دارد و بازی سختی 
برای ما خواهد بود. الان دو هفته است که بازیکنان ما از شرایط کرونا 
برگشــته اند و وضعیــت خوبــی دارند. البته دو بازیکن ما نتوانســتند 
خودشان را برسانند اما امیدوارم بتوانیم بازی خوبی به نمایش بگذاریم.

اوساگونا؛ دردسر جدید پرسپولیس!
کریســتین اوســاگونا مهاجــم فصــل گذشــته پرســپولیس در حالی 
حاضــر بــه جدایــی از این تیم در نقل و انتقالات تابســتانی شــد که 
طلب خود را در ســه قســط 25 هزار دلاری دریافت کند.با این حال 
باشــگاه پرســپولیس بــا گذشــت دو مــاه از مدت تعهد خــود پولی را 
نتوانســته اســت به حساب اوســاگونا پرداخت کند. از این رو وکیل 
اوساگونا طبق نامه ای خواستار رسیدگی به این موضوع شده است 
در غیر این صورت پرونده او نیز راهی کمیته انضباطی فیفا می شود. 
مسئولان باشگاه پرسپولیس در حالی با دردسر جدید برای پرداخت 
بدهی خود دســت و پنجه نرم می کنند که ماریو بودیمیر و گابریل 

کالدرون نیز در صف دریافت پول از این باشگاه قرار دارند.

خانه نشینی نویدکیا 
رسول نویدکیا به علت آسیب دیدگی مینیسک تحت عمل جراحی 
قــرار گرفــت تــا این مصدومیت ترمیم شــود. به ایــن ترتیب کاپیتان 
ســپاهان بــه مــدت ســه الــی چهــار هفتــه از تمریــن و مســابقه دور 
خواهد بود. رضا دهقانی دیگر بازیکن سپاهان نیز دچار کشیدگی 
همســترینگ شــده  و این بازیکن پیش از ســفر به تبریز بر اســاس 
معاینات کادرپزشــکی شــرایط خوبی داشــته و مراحل درمانی را به 
خوبی پشت سر گذاشته اما شرایط حضور او در بازی بعدی سپاهان 

مقابل پرسپولیس باید توسط کاردفنی بررسی شود.

منهای فوتبال

لیگ برتر بسکتبال

کوچین آمل - آینده سازان
پنجشنبه 11 دی -   18:00 از شبکه ورزش

ورزش در سیما

مرد استثنایی ورزش آسیا درگذشت
حســن رســولی، دبیــرکل ســابق کمیته ملــی المپیک در ســکوت 
درگذشــت. رســولی که در دهه 1970 میلادی دبیرکل کمیته ملی 
المپیــک ایــران بــود، مهم ترین نقش را در حضور کشــور چین در 
رقابت های بازی های آســیایی داشــته اســت. کشور چین که حالا 
ابرقدرت ورزش آســیا و جهان محســوب می شــود، برای اولین بار 
در بازی های آسیایی 197۴ تهران پای به این رقابت ها گذاشت که 
در آن زمان ژاپن قدرت اول قاره آســیا محســوب می شــد. او برای 
نســل فعلی علاقه مند به ورزش چندان شــناخته شــده نیست، 
امــا نقش آفرینی ویژه او پیش از بازی های آســیایی تهــران نام او را 
برای همیشه در ورزش آسیا جاودانه کرده است. حسن رسولی به 
واسطه تسلط فوق العاده به زبان انگلیسی کار اجرایی حضور چین 
در بازی های آسیایی تهران را در حالی برعهده گرفت که این پروسه 

نزدیک به دو سال به طول انجامید. 

حدادی نبود، سیچوان بازهم باخت
تیم بســکتبال ســیچوان در غیاب ســنتر ایرانی خود دوازدهمین 
شکست فصل را هم پذیرا شد. در ادامه راند 25 لیگ CBA صبح 
دیروز تیم سیچوان به مصاف ژینجیانگ رفت و 103 بر 98 مغلوب 
حریف خود شد.حامد حدادی، سنتر ایرانی سیچوان در این دیدار 

غایب بود و به استراحت پرداخت.
ســیچوان با این شکست که ســومین باخت پیاپی و دوازدهمین 
شکست فصلش محسوب می شد، با یک پله سقوط در رتبه نهم 
لیگ بسکتبال چین قرار گرفت.این تیم در چند بازی اخیر خود 
هم با وجود درخشش حدادی با نتایج نزدیک مقابل رقبا شکست 

خورده بود و فعلاً روی ریل ناکامی قرار دارد.

پیروزی اسکرا با 13 امتیاز عبادی پور
تیم والیبال اسکرا در ادامه دیدارهای خود در لیگ برتر لهستان 

مقابل تیم رادوم به پیروزی رسید.
به نقل از تسنیم، تیم والیبال اسکرا بوهاتوف در چهاردهمین بازی 
خود در فصل جاری لیگ لهستان، میزبان رادوم بود که موفق شد 

حریف خود را 3 بر صفر شکست دهد.
اســکرا در ســه ســت متوالی این بازی خانگی 27 بر 25، 25 بر 22 
و 25 بــر 12 حریــف خــود را از پیــش رو برداشــت تــا تعــداد بــرد و 
باخت هایــش در فصــل جــاری، مســاوی شــود.میلاد عبادی پــور، 
ملی پوش ایرانی اسکرا در این دیدار، بازیکن ثابت تیمش بود و به 
همراه تیلور سندر و دوسان پتکوویچ، هر کدام 13 امتیاز برای اسکرا 
کسب کردند.اسکرا با 23 امتیاز از هفت پیروزی و هفت شکست 

در جایگاه هشتم جدول رده بندی پلاس لیگا قرار دارد.

محمدپور: به من سکه 1.2 میلیونی دادند!
وزنه بردار سابق تیم ملی که بعد از چند سال صاحب مدال طلای 
المپیک لندن شد، از میزان جایزه ای که دریافت کرده، انتقاد کرد.

سعید محمدپور، وزنه بردار اردبیلی که در المپیک لندن به مقام 
پنجم دسته 9۴ کیلوگرم دست یافته بود، بعد از 5، 6 سال با مثبت 
شدن تست دوپینگ چهار نفر برتر این مسابقات رسماً به مدال 
طــلا رســید. او که مهمان برنامــه فرمول یک بــود، درباره دوپینگ 
گســترده وزنه برداران در المپیک لندن گفت: این طور نیســت که 
یک نفر یا دو نفر داروی اشتباه خورده باشند. دوپینگ روس ها و 
کشورهای شوروی سابق گسترده بوده و کاملاً با برنامه ریزی انجام 
شــده. من فکر می کنم آن ها از قدرت و لابی خود اســتفاده کردند 

تا دستشان رو نشود.
وی در خصوص اینکه جایزه مدال طلای المپیک را دریافت کرده 
یا خیر، افزود: جایزه را گرفتم، اما اگر نمی دادند، بهتر بود! جایزه 
طلایی هــای لندن 200 ســکه بوده که هر ســکه را بــرای من به نرخ 
همــان ســال 2012 حســاب کردنــد. بــه جای هر ســکه به من یک 
میلیون و 200 هزار تومان پرداخت کردند! حتی قرار بود من ماهیانه 
به عنوان دارنده مدال طلا 1.7 میلیون ماهیانه حقوق بگیرم که آن 

را هم می گویند هنوز تامین بودجه نشده!

دبیر فدراسیون هندبال:
هنوز میزبان قهرمانی جوانان آسیا هستیم

حمیدرضــا عزتی گفــت: به احتمال 95 درصد میزبان مســابقات 
قهرمانی جوانان آســیا ایران اســت و این موضوع به احتمال زیاد 

هفته دیگر مشخص می شود.
دبیر فدراسیون هندبال در خصوص قطعی شدن سلب میزبانی 
مســابقات قهرمانی جوانان آســیا از ایران اظهار کرد: هنوز قطعی 
نشــده اســت. برخــی از افــراد هندبالــی در فضــای مجــازی این ها 
را ســاخته اند. نامــه ای کــه ایــن هفتــه از آســیا بــرای ما آمــده پیرو 
صحبت های حضوری صالحی امیری که در کشور عمان با رئیس 

کنفدراسیون آسیا داشت، بود.
عزتی گفت: رئیس کنفدراســیون آســیا به صالحی امیری قول 
100 درصدی داده که میزبانی از ایران گرفته نشود به شرطی که 
در زمان مســابقات وضعیت کرونا در کشــور ایران قرمز نباشد. 
البتــه این هم درخواســت کشــورهای دیگر بــوده و هنوز قطعی 

مطرح نشده است.

اینتر به رهبری مثل من نیاز دارد

لوکاکو: کونته برای من مثل پدر است

معوقه هفته 6 لیگ برتر ایران

پرسپولیس - ذوب آهن
پنجشنبه 11 دی -   15:00 از شبکه سه
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سیما و سینماسیما و سینما

خبر

نقدی بر سریال جدید هومن سیدی

»قورباغه« یک سوء استفاده هنری 
پس از تماشای قسمت دوم سریال »قورباغه« می توان گفت که 
هومن ســیدی، نویســنده و کارگردان این مجموعه تنها براســاس 
سوءاستفاده از مخاطبان موفق به ساخت این سریال شده است. 
مطمئناً اگر همکاران و همصنفان هومن ســیدی کمی کارشــان را 
جدی تر می گرفتند و برای ساخت سریال از روی دست سریال های 
ترکی کپی نمی کردند، اگر سریال ها چه در صدا و سیما و چه در 
شــبکه نمایش خانگی با فیلم نامه درســت و حسابی یا دست کم 
کامــل ســاخته می شــدند، اگــر مخاطــب ایرانــی پــای فصل ســوم 
»ســتایش« و  »بچه مهندس« ها ننشســته بود و این شــب ها از 
شبکه »دو« سریال سراسر آب بندی »بیگانه ای در میان ماست« 
پخش نمی شــد، تماشــای قســمت اول این مجموعه هرگز رکورد 
بیننده را نمی شکست. از سوی دیگر نمایش این اندازه خشونت 
و خون در ســینما و ســایر رســانه های تصویری ما بی سابقه است 
و هومــن ســیدی از ایــن فقــدان هــم سوءاســتفاده کــرده و ســعی 
دارد مخاطبان را با شــلیک رفقا به هم و پاشــیدن خون به اطراف 
غافلگیــر کنــد. دلیلی هم ندیــده به حداقل هــای قصه گویی اعتنا 
کند و برای وقایع در داســتانش به دنبال منطق باشــد و در دنیای 
سراسر بی منطق و هرج و مرجی که ساخته پلیسی بی دلیل کشته 
می شود، جوانی بی دلیل تفنگ پلیس را برمی دارد و حالا که تفنگ 
هست با رفقا به دزدی می روند و از قضا صاحبخانه نیروی خاص 
دارد و به یک فرمان هر سه را به دست خودش به درک می فرستد 
و باز هم از قضا یکی زنده می ماند و از قضا همان یکی قلبش طرف 
راست قرار دارد و بعد از 24 ساعت همچنان زنده می ماند و هیچ 
کس هم خبردار نمی شــود. این اندازه اســتفاده از اتفاق و اســتثنا 
در دو قســمت از یک مجموعه علاوه بر اینکه نشــان بی اطلاعی 
نویســنده از اصــول اولیــه درام اســت، نشــان دهنده بی توجهی او 
به شــعور مخاطبان هم هســت. حالا هر چه دوست داران سریال 
از قاب بندی هــای خــوب اثر بگویند و موســیقی و صدا هم در حد 
اعــلا باشــد و نوید محمــدزاده هم قوی ظاهر شــود باز هم  فضای 
اغراق آمیز و هندی شدن داستان سریالی که ادعای متفاوت بودن 
را دارد جبــران نمی کنــد. بلــه هومن ســیدی متفاوت اســت اما نه 
بــه دلیــل نگارش اســتاندارد یــک فیلم نامه و آوردن قصــه ای نو به 
سینمای ایران، که در نمایش خشونت بی دلیل و نمایش تیپ های 

روان پریش در قاب های زیبا.  

یازدهمین جشنواره عمار با »سینمامردم« 
و »عماریار« به خانه ها می آید

یازدهمیــن جشــنواره مردمی 
فیلم عمار از 11 تا 20 دی ماه با 
عماریار و ویژه برنامه تلویزیونی 
خانه هــا  بــه  »ســینمامردم« 
قــدس،  گــزارش  بــه  می آیــد. 
یازدهمیــن جشــنواره مردمی 

فیلم عمار امســال در شــرایطی برگزار می شــود که شــاهد شــیوع 
بیمــاری کرونــا در ایران و جهان هســتیم و بســیاری از رویدادهای 
مختلف فرهنگی و هنری تحت تأثیر آن قرار گرفته است. بر همین 
اســاس و به منظور رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی، این دوره از 
جشنواره مردمی فیلم عمار با شکل و شمایلی نو و جدید برگزار 
می شــود. بنابراین گزارش، آثار منتخب یازدهمین دوره جشــنواره 
مردمــی فیلــم عمار به صورت رایگان به جای سینمافلســطین در 
ســایت »عماریــار« بــه نشــانی  Ammaryar.ir اکــران می شــود. 
همچنین علاقه مندان می توانند در روز بعد فیلم های اکران شــده 
را بــا درخواســت دیگــری در ســایت »اکران مردمی« جشــنواره به 

نشانی ekran.ammarfilm.ir  تماشا کنند.
ضمــن اینکه مراســم افتتاحیه یازدهمین جشــنواره مردمی فیلم 
عمار روز پنجشنبه 11 دی ماه از طریق شبکه تلویزیونی افق پخش 
زنده می شود. همچنین ویژه برنامه تلویزیونی جشنواره نیز با عنوان 
»سینمامردم« هر شب ساعت 21 از این شبکه، روی آنتن می رود.

زمان دقیق برگزاری جشنواره تئاتر فجر 
مشخص شد

ســی ونهمین جشــنواره تئاتر 
فجــر بــا تأکید بــر تبعیــت از 
تصمیم هــای ســتاد مقابله با 
کرونــا از 11 تــا 21 بهمــن ۹۹ 

برگزار خواهد شد.
عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 

جشــنواره، دبیرخانــه ســی و نهمیــن جشــنواره تئاتر فجــر زمان 
دقیق برگزاری این رویداد را 11 تا 21 بهمن ۹۹ اعلام کرد.

حســین مسافرآســتانه، دبیر ســی ونهمین جشــنواره تئاتر فجر 
بــه دنبــال اعــلام زمــان دقیــق برگــزاری ایــن رویــداد، عنــوان کرد: 
تمرکــز اصلی جشــنواره امســال در شــکل برگزاری بــر بهره گیری 
از بســتر فضای مجازی اســت اما متناســب با شرایط در صورت 
اعلام ستاد ملی مقابله با کرونا مبنی بر استفاده از ظرفیت ۵0 
درصدی تماشــاخانه ها در زمان برگزاری جشــنواره ، تنها تعدادی 
از سالن های منتخب و دارای شرایط مناسب برای اجرای آثار در 
شرایط مقتضی، میزبان مخاطبان نمایش های بخش صحنه ای 
خواهند بود. اسامی این تماشاخانه ها و شرایط اجرای متناسب 
بــا شــیوه نامه های بهداشــتی طــی دســتورالعمل هایی از ســوی 
دبیرخانــه جشــنواره بــه گروه هــای شــرکت کننده و علاقه منــدان 

متعاقباً اطلاع رسانی خواهد شد.
سی و نهمین جشنواره تئاتر فجر به دبیری حسین مسافرآستانه 

از 11 تا 21 بهمن برگزار می شود.

 زهره کهندل  مستند »پرچم های مجازی« 
شــرح ترور نام ســردار شــهید ســلیمانی در 
فضــای مجــازی اســت؛ چــرا کــه قاتــلان آن 
شهید از فرهنگ و مکتب سلیمانی بیشتر 
ســاخته حســن  فیلــم  ایــن  هراس انــد.  در 
جعفــری اســت کــه بــرای نخســتین بــار در 
چهاردهمیــن جشــنواره ســینماحقیقت به 
نمایش درآمد و اکنون در جشــنواره مردمی 
فیلــم »عمار« برای اکران حاضر اســت. این 
مســتند بــه وقایــع پــس از شــهادت ســردار 
ســلیمانی و واکنــش جامعه ورزشــی، هنری 
و فرهیخته نسبت به این حادثه می پردازد.

ســلیمانی  حاج قاســم  شــهادت  از  پــس 
بسیاری از چهره های شناخته شده در ایران 
و کشورهای دیگر پست هایی در اینستاگرام 
بــه اشــتراک می گذارنــد که این پســت ها به 
بهانه واهی نشــر مفاهیم خطرناک از سوی 
پیام رســان حــذف می شــوند.  ایــن  مدیــران 
مســتند »پرچم های مجازی« تلاشی است 
بــرای بــه تصویــر کشــیدن ادعاهــای کــذب 
و دروغیــن جوامعــی کــه دم از آزادی بیــان 
می زنند اما در عمل به هر حیله ای متوسل 
می شــوند تــا افــکار عمومی را کنتــرل کنند. 
مدیران اینســتاگرام از ســوی رهبران منحط 
صهیونیســتی آمریکایی هدایت می شوند، 
رهبرانــی کــه یــک روز دســتور تــرور ســردار 
ســلیمانی را می دهند و از ســوی دیگر مانع 
نشــر مطالــب مربــوط بــه شــهید ســلیمانی 

می شوند.
»پرچم هــای مجــازی« پیش از آنکه اثری در 
رثای سردار شهید سلیمانی باشد، تصویری 
اســت از جبهــه فرهنگــی و جنگ رســانه ای 
غرب علیه مواضع ایران اسلامی و اینکه در 
ایــن جنگ رســانه ای راه های نرفته بســیاری 
داریــم کــه بایــد آن را پیمــود. »پرچم هــای 
مجــازی« نمونه ای از جهاد رســانه ای اســت 
کــه طبعــاً نبایــد بــه این یــک مــورد خلاصه 
شــهادت  از  پــس  آنچــه  شــود.  محــدود  و 
حــذف  بحــث  در  ســلیمانی  حاج قاســم 
پســت های مربــوط به این شــهید رخ داد از 
اهمیت ویژ ه ای برخوردار است که باید مورد 

واکاوی و مطالعه دقیق قرار بگیرد. 

می خواستند نام سردار را هم #
ترور کنند

»پرچم هــای  کارگــردان  جعفــری،  حســن 
ایــن  ســاخت  جزئیــات  دربــاره  مجــازی« 
مســتند بــه خبرنــگار مــا می گویــد: پــس از 

بســیاری  ســلیمانی،  حاج قاســم  شــهادت 
از علاقه منــدان بــه ایشــان و آزادی خواهــان 
جهان در فضای مجازی به ویژه اینستاگرام، 
ابــراز احساســات کردنــد چون غم از دســت 
دادن ســردار وجودشــان را فراگرفتــه بــود و 
بایــد خودشــان را تســلا می دادنــد. توفانــی 
ســردار،  دربــاره  اســتوری ها  و  پســت ها  از 
فضــای اینســتاگرام را پر کرد امــا در حرکتی 
غیرحرفه ای و غیرانســانی، میلیون ها پست 
شــبکه  ایــن  مدیــران  ســوی  از  اســتوری  و 

اجتماعی حذف شد.
او بــا بیــان اینکــه ایــن رفتــار اینســتاگرام و 
مدیران وابســته آن به جریان صهیونیست 
مســبوق بــه ســابقه بــوده اســت، می افزاید: 
و  پســت  اینســتاگرام،  ایــن  از  پیــش 
اســتوری های کاربــران را در حمایت از ســپاه 
پاســداران انقلاب اســلامی حذف کرده بود، 
یک بار خودم در حمایت از حزب الله لبنان 
پست گذاشتم و با اینکه صفحه محدودی 

دارم اما آن پست پاک شد.
جعفری عنــوان می کند: این حرکت مدیران 
اینســتاگرام، مــا را واداشــت تــا ایــن اتفــاق 
را ثبــت کنیــم و بــه زاویه هــای مختلــف آن 
بپردازیم. همان کســانی که ســردار دل ها را 
ترور کردند، می خواستند که نام و یاد شهید 
سلیمانی را هم پاک کنند اما موفق نشدند. 

این نشــان از ترس عمیق دشــمن نسبت به 
نــام و یــاد شــهید ســلیمانی دارد و نبایــد به 
ســادگی از کنار موضوع به این مهمی عبور 

کرد.
ایــن  اینکــه در  بیــان  بــا  ایــن مستندســاز 
مســتند بــا چهره هــای شــناخته شــده در 
زیــادی  دنبال کننده هــای  کــه  اینســتاگرام 
می گویــد:  اســت،  شــده  صحبــت  دارنــد 
ســعی کردیــم کــه در حین ایــن گفت وگوها 
به شــخصیت ســردار و خدمات ایشان هم 

بپردازیــم کــه مهم تریــن آن نابــودی داعش 
اســت. به حضــور ایشــان در کمک رســانی 
و  بــه آســیب دیدگان در ســیل خوزســتان 
زلزله بم هم اشــاره شــد اما موضوع اصلی 
مســتند بررســی حذف پســت و استوری ها 

کاربران از سوی اینستاگرام بود. 
او دربــاره اهمیــت پرداختن بــه این موضوع 
توضیح می دهد: امروز شبکه های اجتماعی 
و فضای مجازی به یک رســانه بزرگ تبدیل 
شــده اســت. کنتــرل افــکار عمومــی در این 
فضــا مــورد توجه صاحبان قدرت و ســرمایه 
جهان است چون از این مسیر می توانند به 
اهداف و مقاصد خودشان برسند. برای ترور 
ســردار ســلیمانی از مدت ها قبــل در فضای 
ایشــان  از شــخصیت  رســانه ای خودشــان 
دروغ پــردازی کــرده بودنــد ولــی رســانه های 
مســتقل می دانستند که ســردار سلیمانی، 
فرمانده جبهه مقاومت در برابر داعش بود. 

 امید به دیده شدن مستندم دارم#
جعفری می گوید: زمانی که سردار سلیمانی 
را ترور کردند، شهادت ایشان در شبکه های 
فهمیدنــد  آن هــا  و  شــد  ترنــد  اجتماعــی 
کــه ایشــان چقــدر در بیــن مــردم ایــران و 
آزادی خواهــان جهان مقبولیت دارند. آن ها 
بــه خیــال پــوچ خودشــان می خواســتند بــا 

حــذف نــام ســردار در فضــای اینســتاگرام، 
نــام و یــاد ایشــان را از دل هــا ببرنــد کــه این 
طور نشــد چون حرکتشان بســیار احمقانه 

و بزدلانه بود.
وی بــا اشــاره بــه اتفاق هــای جالبــی کــه در 
حیــن ســاخت ایــن مســتند برایــش افتــاد، 
خاطرنشــان می کنــد: مــن در ایــن مســتند 
بــا دو اینفلوئنســر خــارج از ایــران گفت وگــو 
کــردم، یکــی از آن ها یک عکاس اســپانیایی 
بود که یک استوری گذاشته بود و از سردار 
به خاطر پایان دادن داعش تشکر کرده بود 
ولــی آن اســتوری پــاک شــد. یکــی دیگر هم 
یــک خانــم ایرانی ســاکن نروژ بود کــه اتفاقاً 
همســر یکی از مقامات نروژی هم هست و 
پســتی در حمایت از حاج قاســم ســلیمانی 
گذاشته بود که توسط اینستاگرام پاک شده 

بود. 
این کارگردان و تدوینگر اضافه می کند: یکی 
از مصاحبه شــوندگان طــی گفت وگــو اشــاره 
کرد که شهید احمد کاظمی و شهید قاسم 
ســلیمانی، از نفرات اصلی در کمک رســانی 
بــه مــردم در زلزلــه بــم بودنــد و مــن پیش از 
ایــن مصاحبه، از این ماجــرا بی اطلاع بودم. 
از  پــس  حاج قاســم  خدمــات  از  بســیاری 
شهادتشــان عنوان شــد چون برای خدا کار 
می کردند، خدماتشــان از دیــد عموم پنهان 
بــود. بــدون تردیــد ســال ها بعــد مشــخص 
می شــود که ســردار چه خدمــات دیگری در 

جبهه مقاومت جهانی داشته اند. 
وی دربــاره فراینــد ســاخت این مســتند ۵2 
دقیقه ای می گوید: از اســفند ســال گذشــته 
رونــد تحقیقــات را شــروع کــردم و در بهار و 
تابســتان امســال هــم تولیــد آن انجام شــد 
دوره  در چهاردهمیــن  اکــران  بــه  را  کار  تــا 
و  »حقیقــت«  مســتند  فیلــم  جشــنواره 
یازدهمیــن جشــنواره مردمی فیلــم »عمار« 

برسانم. 
جشــنواره  می شــود:  یــادآور  جعفــری 
عمــار در پخــش بــازوی پرتوانــی دارد و در 
ســال های گذشــته، فیلم ها را در روســتاها و 
شهرســتان های کوچک که امکانات کمتری 
دارنــد نمایش داده اســت امیدوارم امســال 
هــم چنیــن اتفــاق مبارکــی بــرای فیلم هــای 
جشــنواره رخ بدهــد چــون مخاطبــان عمار، 
کســانی هســتند کــه محتــوای مقاومــت و 
انقلاب اســلامی برایشــان اهمیــت دارد، به 
همین دلیل امید به دیده شدن این مستند 

دارم.

برش

زمانی که سردار سلیمانی را 
ترور کردند، شهادت ایشان در 
شبکه های اجتماعی ترند شد 
و آن ها فهمیدند که ایشان 
چقدر در بین مردم ایران و 

آزادی خواهان جهان مقبولیت 
دارند. آن ها به خیال پوچ 

خودشان می خواستند با حذف 
نام سردار در فضای اینستاگرام، 
نام و یاد ایشان را از دل ها ببرند 
که این طور نشد چون حرکتشان 

بسیار احمقانه و بزدلانه بود 

»یدو«، »تک تیرانداز«، »گیج گاه« و »حکم تجدید نظر« در راه جشنواره

چهار رقیب جدید

»یدو«، »تک تیرانداز«، »گیج گاه« و »حکم تجدید نظر« 
چهــار فیلــم جدیــد هســتند کــه فــرم حضــور در فجــر 

سی ونهم را پر کردند.
فیلــم ســینمایی یــدو بــه کارگردانــی مهــدی جعفــری، 
جدیدترین فیلم سینمایی کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان است که برای حضور در سی ونهمین جشنواره 
ایــن فیلــم  فیلــم فجــر آمــاده شــده است.ســازندگان 
سینمایی به تهیه کنندگی محمدرضا مصباح با پشت 
سر گذاشتن مراحل فنی و آماده شدن برای نمایش، فرم 
حضور در این دوره  از جشنواره فیلم فجر را پر کرده اند. 
مهدی جعفری در این فیلم که در گونه دفاع مقدس و 
کودک و نوجوان تولید شــده اســت، نخســتین ماه های 
جنگ تحمیلی در آبادان در حال محاصره را به تصویر 
کشیده است. علی درخشنده مجری طرح و برنامه ریز، 
مهیــن عبــاس زاده و مهــدی جعفــری نویســندگان این 
اثر بلند هســتند. ســتاره پســیانی، اکبر اودود، ســعید 
آل بوعبــادی، میلاد صویلاوی، محمدمهــدی آل بوعلی، 
ریحانــه آریامنش، عبدالحلیم تقلبی، حســین پوریده، 
رضا نوری، طاهره نیک آزاد، مسعود جلالی، معید رامی، 
مائده رامی، یاســین مســعودی، احمد مسافری و ... در 

این فیلم ایفای نقش می کنند.
مرتضــی نجفــی؛ مدیــر فیلم برداری، رشــید دانشــمند؛ 
صدابــردار، میثم مولایی؛ تدوینگر، آیدین ظریف؛ طراح 
صحنــه و لبــاس و عبــاس عباســی؛ طراح چهره پــردازی 
فیلم یدو هســتند. گفتنی اســت فیلم یدو در راســتای 
مشــارکت راهبــردی کانــون و بنیاد ســینمایی فارابی در 
حوزه سینمای کودک تولید شده است. مهدی جعفری 
کارگردان فیلم ٢٣ نفر پیشتر نیز دو فیلم مستند کوتاه 
هر کجا بروم »آسمان مال من است « و »همه روزهای 
خوب « را با تهیه کنندگی کانون پرورش فکری کودکان 

و نوجوانان ساخته است. 

»تک تیرانداز« در کمین#
فجــر  جشــنواره  در  حضــور  متقاضــی  فیلــم  دیگــر 
تک تیرانــداز بــه کارگردانــی علی غفــاری و تهیه کنندگی 
ابراهیم اصغری، کاری از انجمن سینمای انقلاب و دفاع 
مقدس بنیاد فرهنگی »روایت فتح« است.در این فیلم 
سینمایی کامبیز دیرباز ایفاگر نقش شهید عبد الرسول 

زرین، بزرگ ترین تک تیرانداز جنگ های معاصر است.
امیررضــا دلاوری، علی رضــا کمالــی، عبدالرضــا نصاری، 
انــوش معظمــی، حســین پوریــده، حســین شــریفی، 
عبدالحلیم تقلبی، اسمعیل خلج، مهدی شیخ عیسی 
و گــورا نگــم دیگر بازیگرانی هســتند کــه در تک تیرانداز 

ایفای نقش کرده اند.
ایــن فیلــم در شــهرک ســینمایی دفاع مقدس ســاخته 
شــده کــه اثــری قهرمــان محور اســت و برشــی کوتــاه از 
حضور حماسی بهترین تک تیرانداز دوران دفاع مقدس 

را در قالب یک داستان اکشن روایت می کند.
ســینمایی  فیلــم  تهیه کننــده  اصغــری،  ابراهیــم 
»تک تیرانداز« به کارگردانی علی غفاری در گفت وگو با  
مهــر دربــاره آخرین وضعیت این اثر گفت: فیلم برداری 
فیلم سینمایی »تک تیرانداز« با ضبط سکانس هایی از 
مقــر عراقی هــا و مواجهه شــخصیت اصلی فیلم به نام 
عبدالرسول زرین با تک تیراندازهای خارجی رژیم بعث 
عراق که بازیگرانی از کشورهای مصر، نیجریه، سنگال 
و ســاحل عــاج نقــش آفرینــی می کنند باوجود شــرایط 
نامســاعد جــوی در شــهرک ســینمای انقــلاب و دفــاع 

مقدس به پایان می رسد.
وی با بیان اینکه فیلم برداری این اثر در کمتر از سه ماه 
در شرایط سخت آب و هوایی و محدودیت های کرونایی 
صــورت پذیرفــت، گفــت: فیلم بــرداری فیلــم ســینمایی 
»تک تیرانــداز« در بــازه ســه مــاه و در شــرایط ســخت 
آب و هوایی در چند لوکیشــن ســاخته شده در شهرک 

ســینمایی دفاع مقدس با کوشش و سعی تمامی گروه 
انجام شده و همزمان مراحل فنی آماده سازی فیلم برای 

نمایش در جریان است.
حســن ایوبی همزمان بــا فیلم برداری در اســتودیو ایران 
نویــن مشــغول تدویــن فیلــم اســت. همچنیــن فرامــرز 
ســاخت  بیرقــدار  احســان  و  صداگــذاری  ابوالصــدق 

موسیقی فیلم را برعهده دارد.
سایر عوامل این فیلم سینمایی عبارتند از نویسندگان: 
رضا خمســه، بهنام علیزاده، مدیر فیلم برداری: ســعید 
براتی، تدوین: حسن ایوبی، مدیر هنری: عباس بلوندی، 
مدیــر تولیــد: عباس دقاقــی، مدیر صدابرداری: شــهرام 
متولی باشی، طراح گریم: محسن ملکی، طراح صحنه: 
حبیــب کریــم زاده، طــراح لبــاس: بهزاد آقابیگــی، طراح 
جلوه هــای ویــژه میدانــی: ایمــان کرمیــان، دســتیار اول 
کارگردان و برنامه ریز: مجید کرباسیان، طراح بدل کاری: 
شــاه محمدی،  آرش  عــکاس:  خنجــری،  امیرحســین 
عکاس پشــت صحنه: شــیما رئیســی، منشی صحنه: 
ساناز فراهانی، مدیر تدارکات: رامین بهزادی، مدیر مالی: 

ثریا سپاسی، روابط عمومی: جواد اصغری.

 فیلمی در پاسداشت #
نسل های مختلف سینمای ایران

بــه گــزارش ایرنا، فیلم ســینمایی گیــج گاه بــه کارگردانی 
عــادل تبریــزی متقاضــی حضــور در ســی و نهمیــن 

جشنواره فیلم فجر شد.
ســازندگان ایــن اثــر کــه  نخســتین ســاخته ســینمایی 
عادل تبریزی اســت را  فیلمی در پاسداشت نسل های 

مختلف سینمای ایران معرفی کرده اند. 
جمشید هاشــم پور، حامد بهداد، باران کوثری، سروش 
صحــت، فرهــاد آییــش، بهرنــگ علــوی، امیرحســین 
رســتمی، نادر ســلیمانی، بیژن بنفشــه خواه، ســیاوش 

ایمــان  همتیــان،  مریــم  الهــی،  محمــد  چراغی پــور، 
اسماعیل پور، علی باغفر، حامد شیخی، داود ونداده و 
بــا معرفــی بازیگــر نوجوان علــی راد و بــا هنرمندی رضا 

صفایی پور و حسن رضایی بازیگران گیج گاه هستند.
تهیه این فیلم برعهده ولی الله مدنی و حنیف سروری 
است و سرمایه گذاران آن محمد حسینخانی و حنیف 
ســروری هســتند و عکاس فیلم نوشین جعفری است. 
در تعریف شــعار آمده: »گیج گاه نوســتالژیک نیست، 

حالیست که دیگر نیست«.

 »حکم تجدیدنظر« #
با آهنگ سازی فریدون شهبازیان

فیلــم چهارمــی کــه بــه تازگی فــرم جشــنواره را پــر کرده 
اســت، فیلــم ســینمایی »حکــم تجدیدنظر« بــا آهنگ 
ســازی فریدون شهبازیان اســت. این فیلم پیش از این 
حواشــی ای را به دلیل مجوز کارگردانی کریم پور تجربه 

کرده است. 
بــه نقــل از روابــط عمومــی پــروژه؛ بــا اتمــام تدوین فیلم 
ســینمایی حکــم تجدیدنظر بــه کارگردانی محمد امین 
کریم پــور و تهیــه کنندگــی رضــا کریمــی توســط بهــرام 
دهقانــی؛ فریــدون شــهبازیان آهنگ ســازی و محمــود 
موسوی نژاد هم کار صداگذاری این فیلم را آغاز کردند.

حکــم تجدیدنظــر نخســتین فیلم بلند کریم پور اســت 
که فیلم نامه آن توسط رضا کریمی بر اساس طرحی از 

حسین سلیمانی به نگارش درآمده است.
ژاله صامتی، همایون ارشادی، فرید سجادی حسینی، 
گیتی قاسمی، زیبا کرمعلی، شاهرخ فروتنیان و احسان 
امانــی با حضــور آرش عدل پرور و با معرفی مجید یلان 
بازیگران این فیلم هســتند.در روزهای آینده ســازندگان 
حکــم تجدیــد نظــر نســخه ای از ایــن فیلــم را بــه دفتــر 

جشنواره فجر ارائه می کنند.

سینما

حسن جعفری در نخستین تجربه کارگردانی خود، ابراز عشق به سردار دل ها را در اینستاگرام روایت می کند
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